
FAGLIG RÅD FOR RESTAURANT- OG MATFAG  
Schweigaards gate 15 B, Postboks 9359 Grønland, 0135 Oslo 

e-post: post@udir.no, sryogfagligerad.no 
 

Vår saksbehandler: Kaja Walsh 

  

 

 

 

 

Vår dato: 

22.03.2024 

Vår referanse:  

2024/6068 

 

 

 

 

Referat fra møte nr. 2 i faglig råd for restaurant- og 

matfag  
 

Dato: 11.03.2024   

Tid: 10:00-15:00 

Sted: Utdanningsdirektoratet, møterom 3 

 

 

Innkalt Representerer 

Espen Lynghaug NHO Mat og Drikke 

Jorulf Brøvig Silde (vara for Henrik 

Hamborg)  

NHO Service og Handel  

Cathrine Fjeldstad Gujord KS 

Gard Hofsvang Fellesforbundet 

Merete Helland 

 

Arnt Steffensen 

Norsk Nærings- og Nytelsesmiddelarbeiderforbund, 

NNN 

YS (Delta) 

Erlend Eliassen (vara for Egil Ove 

Wulvig) 

LO (Fagforbundet) 

Trond Urkegjerde Utdanningsforbundet  

Anne Sara Svendsen KS (skoleeier) 

 

Fra Utdanningsdirektoratet  

  

Kaja Walsh Avdeling for rettferdsvederlag og fagopplæring 

Inger Lise Stieng 

 

Forfall 

Gunnar Bakke (vara stilte ikke) 

Henrik Hamborg (vara stilte) 

Ona Cecilia Totland (vara stilte 

ikke) 

Ina Cathrine Sagen (vara stilte 

ikke) 

Marit F. Danielsen (vara stilte 

ikke) 

Håvard Valstad (ingen vara) 

Avdeling for læreplan videregående opplæring  

 

 

NHO Mat og Drikke 

NHO Reiseliv 

Skolenes Landsforbund  

 

KS (skoleeier) 

 

Utdanningsforbundet 

 

Elevorganisasjonen 

 

Dagsorden: 

Sak 1.2.24 Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Sak 2.2.24  Statistikk for yrkesfag publisert på udir.no i februar 

Sak 3.2.24 Vurdering og kvalitet i fag- og svenneprøver - faglige råds innspill på Fafo-rapport 

2023:27  

Sak 4.2.24  Utviklingsredegjørelsen 

Sak 5.2.24 Orienteringssaker 

Sak 6.2.24 Eventuelt 
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Sak 1.2.24 Godkjenning av innkalling og dagsorden 

 

Vedtak: 

Innkalling og dagsorden godkjennes, med merknad om at innkallingen også legges i SharePoint. 

 

 

Sak 2.2.24  Statistikk for yrkesfag publisert på udir.no i februar 

Fagansvarlig presenterte den nyeste statistikken for rådet. Grunnet fylkesoppløsning er noe 

statistikk utsatt til neste møte. 

 

Vedtak: Tas til orientering 

 

 

Sak 3.2.24 Vurdering og kvalitet i fag- og svenneprøver - faglige råds innspill på Fafo-

rapport 2023:27 

Rapporten ble presentert til rådene 22.11.23 av Tove Mogstad Aspøy og Asgeir Skålholt. 
 

Fag- og svenneprøven er en etablert prøveform med svært lange tradisjoner. Hvert år går 30 000 

personer opp til fag- og svenneprøven i Norge. Det er prøvenemndene som vurderer om en 

lærling, elev eller praksiskandidat skal få et fag- eller svennebrev. I prøvenemndene sitter 

medlemmer med fagkompetanse og lang arbeidserfaring.  

 

Fafo har på oppdrag fra Udir sett nærmere på prøvenemdenes arbeid med gjennomføring og 

vurdering av fag- og svenneprøven. Her har de blant annet kartlagt prøvenemndenes bakgrunn, 

relasjonen mellom fylkeskommunene og prøvenemdene, hvordan oppgavene gjennomføres og 

vurderingspraksis.  

 

SRY og de faglige rådene fikk presentert rapporten og forskningsresultatene av prosjektledere 

Tove Mogstad Aspøy og Asgeir Skålholt (NIFU) 22. november 2023. Forskernes presentasjon av 

rapporten ligger her sammen med rapporten.  

 

 

Bestilling til de faglige rådene 

I Udirs arbeid med oppfølging av funnene i rapporten ønsker vi innspill på følgende spørsmål:  

 

1. Hva mener rådet er de viktigste funnene i Fafo-rapporten og hvorfor?   

2. Har rådet innspill til oppfølgingspunkter som kan bidra ytterligere til å øke kvaliteten på 

fag- og svenneprøven? Udir har blant annet utviklet kompetansepakker for å støtte 

prøvenemndene (og fylkeskommunene) med å ta i bruk nye læreplaner, inkludert konkret 

støtte til å utvikle og vurdere prøver. I tillegg har vi gjennomført to webinarer knyttet til 

publisering av kompetansepakkene med stor oppslutning.  

 

Frist for tilbakemelding: 26. mars 

 

Svar sendes til ingrid.ronning.strand@udir.no  

 
  

Vedtak: FRRM har følgende tilbakemelding på spørsmålene som Udir stiller: 

1. At lærebedrifter som varsles om til fylkeskommunen ikke blir fulgt opp er 

bekymringsverdig. Bruk av prøvestasjoner og vurderingene fra nemndene om at de er 

mindre egnet til å gjennomføre fag- og svenneprøver bør oppfordre til mindre bruk av 

prøvestasjoner, og kun når det er ytterst nødvendig. Forskjellene på andel bestått, ikke 

bestått og meget godt bestått er merkverdig. At det er store regionale forskjeller innen 

samme fag og store forskjeller mellom utdanningsprogram viser behov for oppfølging og 

tydeliggjøring av hva prøvene skal måle og hva som forventes.  

2. Rådet er positiv til å legge til rette for et større vurderingsfelleskap for prøvenemnder. Det 

er viktig at de har en arena på tvers av fylker, og kanskje mulighet til å diskutere på tvers 

av fag (innen utdanningsprogrammet, først og fremst). Synliggjøring av arbeidet til 

https://www.udir.no/contentassets/64cad8e61c20445ca2cf86b4647332d2/vurdering-og-kvalitet-i-fag--og-venneprover-15.11.pdf
https://utdanningsdirektoratet.sharepoint.com/:b:/r/sites/Fagligrdforrestaurantogmatfag-gruppe/Delte%20dokumenter/R%C3%A5dsm%C3%B8ter/2024/R%C3%A5dsm%C3%B8te%20nr.%202/3.%20Presentasjon%20av%20Fafo-rapport%2022.11.pdf?csf=1&web=1&e=FBWTwy
mailto:ingrid.ronning.strand@udir.no
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prøvenemndene kan øke fokus på oppgaven og viktigheten av arbeidet, og kanskje til å 

bistå rekruttering til prøvenemndene, som rapporten peker på som en utfordring. Det 

administrative arbeidet oppleves som et hinder – fylkeskommunene bør også fokusere på 

å gjøre dette enklere for nemndene. Dette blir enda viktigere med ny opplæringslov da 

kandidater får mulighet til å klage på karakter i fag- og svenneprøver, ikke kun formelle 

feil. Det må derfor tilrettelegges godt for prøvenemndene, slik at dokumentasjonen knyttet 

til vurdering av prøven er tilstrekkelig og ikke lager unødig ekstraarbeid.  

 

Pause 

 

Sak 4.2.24 Utviklingsredegjørelsen 

Arbeidsdokumentet og mappe med kunnskapsgrunnlaget for FRRM er i rådets sharepoint-område. 

Øvrige dokumenter (oppdragsbrev, felles kunnskapsgrunnlag, presentasjon osv. fra samlingen 

september 2023) ligger på yrkeskomp.no. 

 

Vedtak: Arbeidet med utviklingsredegjørelsene fortsatte på møtet. Spørreundersøkelser sendes ut 

til miljøene som dekker alle lærefagene i utdanningsprogrammet av medlemmene i rådet. 

Rådsleder sender lenke til spørreundersøkelsen, og oppfordrer rådsmedlemmene til å bruke sine 

nettverk, og sende direkte e-poster.  

 

 

Sak 5.2.24 Orienteringssaker 

Rådet tar sakene til orientering  

 

 

Sak 6.2.24  Eventuelt 

- Inger Lise Stieng: forsøk om skriftlig/muntlig eksamen. Kokkfaget og 

renholdsoperatørfaget skal prøves ut, og det er behov for fagnemnd. Ønsker innspill på 

hvem som er aktuelle i nemnd for kokkfaget i forsøket. Innspill sendes til Inger Lise 

Stieng, e-post: inger.lise.stieng@udir.no  

- Fagansvarlig orienterte kort om oppdrag om realkompetansevurdering.  

 
 

 

 

- E-post med ‘Informasjon til SRY og faglige råd’ – tilbakemeldinger på form, innhold og 

hyppighet kan sendes til carine.gronholz@udir.no  

- Rapport fra SRY-Cedefop seminaret om fremtidens yrkesfag i Norge. Se brev fra SRY her 

og rapporten her.  

- Sak om e-posthenvendelse fra FORM – orientering fra rådsleder 

 

Vedtak: 

yrkeskomp.no
mailto:inger.lise.stieng@udir.no
mailto:carine.gronholz@udir.no
https://utdanningsdirektoratet.sharepoint.com/:b:/r/sites/Fagligrdforrestaurantogmatfag-gruppe/Delte%20dokumenter/R%C3%A5dsm%C3%B8ter/2024/R%C3%A5dsm%C3%B8te%20nr.%202/5.%20Utsending%20rapport%20Cedefop-seminar.pdf?csf=1&web=1&e=wwWGYI
https://utdanningsdirektoratet.sharepoint.com/:b:/r/sites/Fagligrdforrestaurantogmatfag-gruppe/Delte%20dokumenter/R%C3%A5dsm%C3%B8ter/2024/R%C3%A5dsm%C3%B8te%20nr.%202/5.%20Norwegian%20VET%202035%20-%20Cedefop-SRY%20Scenario%20workshop%202022.pdf?csf=1&web=1&e=SsmInh

